
PROTOKÓŁ nr XXIX/2017 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 15 lutego 2017 roku 

w sali remizy OSP w Opatowie  

Godzina  rozpoczęcia 15
00

, godz. zakończenia 16
00 

Na 15 radnych obecnych na sesji 13 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1.Radny Powiatowy – Tomasz Jeziorski  

2. Wójt Gminy                 - Bogdan Sośniak  

3. Skarbnik Gminy  - Zbigniew Kowalik 

4. Sekretarz Gminy   - Jerzy Szyja 

5. Przedstawiciel Izby Rolniczej -  Halina Szyjka 

6. Dyrektor GZO w Opatowie – Dorota Grzelińska 

7. Przedstawiciele Kuratorium – Katarzyna Maciocha 

     - Urszula Michalik 

8. Prezes ZNP – Małgorzata Sławuta 

9. Dyrektorzy szkół z terenu gminy 

10.  Sołtysi  wg listy obecności załączonej do protokołu 

11. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

 Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

2. Przedstawienie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołu   z poprzedniej  sesji  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów  

6. Podjęcie uchwał w sprawie  

a. zmian w budżecie na 2017 rok           

 b. projektu dostosowania sieci szkół  podstawowych i gimnazjów do nowego 

              ustroju szkolnego 

7.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  



8. Sprawy bieżące  

9. Zakończenie XXIX  zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Przewodniczący RG zapoznał z proponowanym porządkiem  obrad. Porządek został 

zatwierdzony jednogłośnie bez zmian. 

Ad-3. 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

Ad-4 -5 

Informacja Wójta Gminy: 

- nasza gmina wystąpiła z wnioskiem do Rybnika o przekazanie samochodu 

pożarniczego dla jednostki OSP w Złochowicach. 

Darowizna została sfinalizowana 26 stycznia br. Odbiór samochodu nastąpił po 

podpisaniu umowy oraz protokołu przekazania. Teraz kwestia przerejestrowania i 

ubezpieczenia.  

- złożony został wniosek w ramach inwestycji terytorialnej, do końca lutego nastąpi 

ocena formalna. 

- złożono wniosek do programu rozwoju obszarów wiejskich, zadanie dot. poprawę 

dostawy wody dla Waleńczowa – modernizacja stacji wodociągowej tj. wymiana 

zbiornika retencyjnego plus dodatkowa przepompownia. 

Teraz czekamy na przeprowadzenie oceny. 

Przygotowane jest pozwolenie na siec wodociągową na ul. Zakrzewskiej w 

Waleńczowie. Inwestycja jest nieekonomiczna dlatego nie można starać się o 

dofinansowanie ze środków unijnych.  Będziemy się starali  to zrealizować ze 

środków własnych.   

- Powtórzono wnioski na drogi dojazdowe do pól – ul. Posadówka w Złochowicach  i 

droga w Zwierzyńcu Drugim Kleć 



- 1 marca br. podpisujemy akt notarialny na przyjęcie darowizny od Agencji 

Nieruchomości Rolnej , działki przylegającej do remizy OSP w Zwierzyńcu 

Pierwszym.   

- trwają pracę związane z kanalizacją w Iwanowicach Dużych  

 - przygotowanie do opłaty adiacenckiej dla mieszkańców Iwanowic Małych i 

końcówki ul. Kościuszki w Opatowie 

- wprowadzenie w życie reformy w oświatowej, jesteśmy po wielu rozmowach, 

konsultacjach  i wypracowano to co musimy zrobić  

Przedstawiciel Izby Rolniczej Pani Halina Szyjka zapytała Wójta Gminy o temat 

śmieci – w poprzednim półroczu Wójt deklarował ze przetarg na odbiór śmieci 

wygrała inna firma w związku czym śmieci będą tańsze i sa tańsze, ale przez pól roku 

płaciliśmy po starej stawce, co się stało z nadwyżką tych pieniążków które były 

wpłacone , nowe mniejsze stawki obowiązują od 1 stycznia 2017 i jak może cos 

obowiązywać z takim opóźnieniem. 

Wójt Gminy wyjaśnił, ze kalkulacja tej stawki  dla mieszkańców to nie  jest tak wprost 

po kursie rozstrzygnięcia przetargu, bo na ogólne koszty funkcjonowania gospodarki 

odpadami składają się : organizacja zbiórki, odwóz , utylizacja i prowadzenie PSZOK. 

To nie jest tak, że natychmiast po ogłoszeniu przetargu można obniżać opłatę , bo 

nigdy nie wiemy jaki będzie ostateczny koszt utylizacji, na PSZOK trafiają różne 

odpady niebezpieczne, których utylizacja jest bardzo kosztowna.  

Na razie jest stawka mniejsza, ale nie wiadomo jak się to skalkuluje na dzień  

31 grudnia br. Bo to nie jest tylko opłata za to co się odbiera od mieszkańców, tylko 

jest to cały system utylizacji. 

Sołtys wsi Złochowice Ryszard Kotas – zapytał co dalej z eternitem, ludzie chcą 

zmieniać dachy 

Wójt Gminy poinformował, ze do kwietnia będzie można składać wnioski , trzeba 

mieszkańców informować, ze będzie dofinansowanie tylko do  rozbiórki i utylizacji , a 

nie do nowego pokrycia. 

 

Ad-6.  

Uchwała Nr 125/XXIX/2017 w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2017r 



Wyjaśnienia do projektu budżetu radni otrzymali na piśmie:  

 

 

 Uchwała podjęta została jednogłośnie.  

Uchwała Nr 126/XXIX/2017 w sprawie  projektu dostosowania sieci szkół  

podstawowych i gimnazjów do nowego  ustroju szkolnego. 

 

Wójt Gminy poinformował, że zapowiedziana reforma i sfinalizowana przez 

wprowadzenie zmian w prawie oświatowym  co oznacza, ze będą wygaszane 

gimnazja, a szkoły podstawowe wracają do systemu  ośmioklasowego.  

Na okres przejściowy , do czasu wygaszenia gimnazjów są specjalne przepisy. Gminy 

musza dostosować szkoły do nowego ustroju. 

Z mocy prawa szkoły podstawowe sześcioklasowe staja się szkołami podstawowymi 

ośmioklasowymi . Dyrektorami  tych szkól zostają dotychczasowi dyrektorzy, do 

czasu trwania ich kontraktów. W Gminie Opatów model na okres przejściowy jest 

taki: ustalono obwody dla 5-ciu szkół podstawowych publicznych, Gimnazjum zostaje 

włączone do Szkoły Podstawowej w Opatowie czyli powstaje Szkoła Podstawowa z 

Klasami Gimnazjalnymi, której Dyrektorem zostaje dotychczasowy Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Opatowie a zastępcą dotychczasowy Dyrektor Gimnazjum.  

Nauczyciele Gimnazjum otrzymują status nauczycieli tej nowej szkoły Podstawowej. 



Przedstawiciel Kuratorium wyjaśniła, ze prawo oświatowe nie przewiduje likwidacji 

Gimnazjów, jest możliwość przekształcenia, włączenia lub wygaszenia.  Najlepszym 

wyjściem, jest włączenie Gimnazjum do szkoły Podstawowej, w ten sposób likwiduje 

się wszystkie problemy, które są związane z wygaszaniem gimnazjum. 

Będzie jedna rada pedagogiczna, jedna dyrekcja. Będzie stabilna sytuacja dla 

nauczycieli Gimnazjum.  

Do końca marca br. musi zostać podjęta ostateczna uchwała w tej sprawie.  

Radny powiatowy Tomasz Jeziorski zapytał czy jak będzie nadwyżka nauczycieli po 

Gimnazjum to czy Powiat będzie w stanie dać im prace? 

Pani Z Kuratorium wyjaśniła, ze trzeba będzie przeprowadzić symulację zatrudnienia. 

Nie trzeba od razu zakładać ze nauczyciele starca prace.  

Radny Andrzej Zalski uważa, ze nauczycieli trzeba będzie jeszcze zatrudnić , nie 

powinno być obaw ze nauczyciele stracą pracę, w każdej ze szkól podstawowych 

powstaną dodatkowo dwie klasy, a w szkołach średnich dojdzie po jednej klasie – 

czwarta w liceum i piata w technikum. 

Wójt Gminy – zaraz po uchwaleniu tej uchwały zostanie przeprowadzana symulacja 

projektów organizacyjnych szkól. Wtedy będzie można cos dokładnie powiedzieć. 

Radny Jan Ślusarczyk zapytał co z budynkiem po szkole podstawowej w Opatowie. 

Wójt Gminy – zostaje tam przedszkole i trzeba będzie pomyśleć o adaptacji, o czym 

wspólnie zdecydujemy. 

Radny Andrzej Zalski – przy okazji tej reformy , jeżeli będziemy mieli nadwyżkę 

etatów może by zacząć myśleć o likwidacji dopłaty na podstawie art. 30 Karty 

Nauczyciela.  To są bardzo duże pieniądze. Może w ramach tego zwiększyć obowiązki 

nauczycielom. Bo rozumie ze nauczycielom się te pieniądze należą, ale powinny one 

być płacone za wykonana prace. Pani Dyrektor SP w Złochowicach zauważyła, ze w 

naszych szkołach jest wiele dodatkowych zajęć, które nauczyciele prowadzą. 

Pani Wanda Balas – Radca Prawny przedstawiła drobne zmiany, literówki, które 

zostały naniesione w projekcie uchwały już po przekazaniu jej radnym.  

Uchwała w sprawie  projektu dostosowania sieci szkół  podstawowych i 

gimnazjów do nowego  ustroju szkolnego została podjęta jednogłośnie.  



Ad- 7 

Wniosków i  interpelacji radni nie zgłosili.  

Ad- 8 

Sprawy bieżące: 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo z Okręgowej Komisji Wyborczej w 

Jaworznie z prośba o delegowanie przedstawicieli RG do obserwacji egzaminów w 

Gimnazjum. Poprosił aby radni zgłosili swoje kandydatury do Pani Doroty 

Grzelińskiej. 

 

Ad- 9 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XXIX zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

Protokołowała 

 

 


